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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   29 de juliol de 2014 
Horari:  20 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 

 
 
Hi assisteixen: 
Bartomeu Gili Nadal,   batle 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Magdalena Llull Ferrer,  regidora 
Jaume Alzamora Riera,  regidor  
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Miguel Servera Morey,  regidor 
Antònia Llull Ferrer,   regidora 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
No hi assisteix: 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de 26 de novembre de 2013 i de 18 de juny de 2014. 
2. Aprovació, si s’escau, del Plec de clàusules administratives particulars que ha de regir el contracte 
d’obres “Dotació de serveis de la urbanització s’Estanyol” per procediment obert, oferta econòmicament 
més avantatjosa, diversos criteris d’adjudicació. 
3. Aprovació, si s’escau, del nomenament de jutge/essa de pau suplent. 
4. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 17 de juliol de 2014, referent a la 
designació de les festes locals per a l’any 2015. 
5. Aprovació, si s’escau, de la proposta de modificació dels mitjans materials i de l’organització del 
servei de recollida de residus d’Artà plantejada per la UTE Urban Serveis.  
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds, relativa a la contractació 
municipal d’energia elèctrica 100 % renovable. 
7. Aprovació, si s’escau, del Compte general de 2013. 
8. Aprovació, si s’escau, de la correcció de l’Ordenança núm. 1, reguladora de l’impost sobre béns 
immobles. 
9. Aprovació, si s’escau, de la proposta de l’Equip de Govern de comunicació a la Direcció General de 
Sostenibilitat de la Costa i del Mar en relació a la fixació de la servitud de la protecció a l’àmbit de la 
illeta del Molí d’en Regalat. 
10. Aprovació, si s’escau, del nomenament de representants de la corporació al Consell Editorial.  
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11. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal PSOE relativa a la condemna pels 
atacs militars i la vulneració dels drets humans a la Franja de Gaza. 
12. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de juny de 2014. 
13. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 

 
Abans d’iniciar la sessió, el batle diu que vol felicitar el portaveu del PSOE, Sr. Galán, pel naixement 
del seu segon fill el passat dia 25 de juliol. 
 

 

1. Aprovació, si s’escau, de les actes de 26 de novembre de 2013 i de 18 de juny de 2014 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre les actes de les sessions de 26 de 
novembre de 2013 i 18 de juny de 2014, de les quals se n’ha expedit, prèviament, una còpia de 
l’esborrany a cada regidor per al seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació 
d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que en l’acta de 26 de novembre de 2013, en el punt número 7 
de l’ordre del dia, en el foli verso número 6, a la línia vint-i-set, al final del paràgraf sisè, s’ha d’afegir 
el següent: “Des de l’anterior sessió plenària, varen presentar una sèrie d’esmenes que no s’havien 
acceptat.” 
 
Seguidament, el portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que en l’acta de 18 de juny de 2014, en el punt 
número 2 de l’ordre del dia, en el foli recto número 3, a la línia cinc, paràgraf segon, on diu “El 
portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor. Torna a recordar que fa uns onze mesos es 
va aprovar una moció per recalcular els interessos dels préstecs ICO. Mostra la seva preocupació per 
l’incompliment d’aquest acord municipal”, ha de dir “El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi 
votarà a favor. Torna a recordar que fa uns onze mesos es va aprovar una moció per recalcular els 
interessos dels préstecs ICO. Mostra la seva preocupació per l’incompliment d’aquest acord municipal i 
reclama els interessos ICO.” 
 
Una vegada fetes aquestes correccions a les actes de 26 de novembre de 2013 i 18 de juny de 2014, els 
reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els 
assistents, aprovar les actes de les sessions dels dies 26 de novembre de 2013 i 18 de juny de 2014. 
 

 

2. Aprovació, si s’escau, del Plec de clàusules administratives particulars que ha de regir el 

contracte d’obres “Dotació de serveis de la urbanització s’Estanyol” per procediment obert, 

oferta econòmicament més avantatjosa, diversos criteris d’adjudicació 

 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, llegeix la seva intervenció, que, 
copiada literalment, diu: 
 
<<Des de principis de legislatura l’Equip de Govern ha manifestat la seva voluntat de dur a terme la 
dotació de serveis de la urbanització s’Estanyol. 
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A les comissions informatives de dimecres passat es varen presentar les bases de la licitació i parlàrem 
d’unes possibles modificacions. 
 
Vàrem convidar l’oposició i també l’Associació de Veïns a fer les seves aportacions. 
 
Una vegada fetes les modificacions, les bases queden així: 
 
Entreguem els fulls de les modificacions (pàg. 10, 11 i 15). 
 
Els canvis han estat: 
 
Oferta econòmica: 
Pàg. 10: 5.000 € a 2.500 € ( ja es va dir a les comissions informatives) 
 
Millores: 
Pàg. 11: S’introdueixen les voravies. 
 
Queden de la següent manera. Explic els canvis en les puntuacions. 
 
Pàg.15: Responsable del contracte. 
 
Pàg. 17: L’Ajuntament podrà nomenar un responsable del contracte, que durà a terme les tasques de 
control i bona execució de les obres. Aquest nomenament es farà efectiu en el moment de la 
formalització del contracte.>> 
 
A continuació, proposa al Ple que adopti els acords següents: 
 
<<1. Aprovar l’expedient de contractació mitjançant procediment obert, oferta econòmicament més 
avantatjosa, amb diversos criteris d’adjudicació per a l’obra “Dotació de serveis de la urbanització 
s’Estanyol”, convocant-ne la licitació. 
 
L’objecte del projecte és la dotació de serveis a la urbanització s’Estanyol, consistent en la instal·lació 
de la xarxa de clavegueram, la d’aigua potable, l’enllumenat públic, l’adequació de les zones verdes i 
l’execució d’algunes voravies. 

 
2. Autoritzar, en la quantia de 100.000 euros, la despesa que, per a aquest exercici, representa la 
contractació esmentada, ja que es tracta d’una despesa pluriennal, amb càrrec a l’aplicació 
pressupostària 01 1511 60900 01 del pressupost de despeses de 2014. 
 
Es tramita com a despesa pluriennal autoritzada en la base 25 del pressupost per a l’exercici de 2014 
distribuït entre els exercicis de 2014 i 2015, segons el detall següent: 

 
Exercici  Import 
2014      100.000, 00 € (IVA inclòs) 
2015   826.807,79 € (IVA inclòs) 

 
3. Aprovar el Plec de clàusules administratives particulars que ha de regir el contracte d’obres “Dotació 
de serveis de la urbanització s’Estanyol” per procediment obert, oferta més avantatjosa, diversos criteris 
d’adjudicació. 
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4. Publicar en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el Perfil del Contractant l’anunci de licitació, 
perquè durant el termini de vint-i-sis dies puguin presentar les proposicions que estimin pertinents. 

 
5. Publicar la composició de la Mesa de contractació en el Perfil del Contractant amb una antelació 
mínima de set dies pel que fa a la reunió que s’ hagi de dur a terme per a la qualificació de la 
documentació esmentada en l’article 146.1 del text refós de la Llei de contractes del sector públic, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre.>> 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, diu que estan satisfets que aquest procés, que va començar ja fa 
temps, hagi conclòs. Diu que, pel que fa al tema de les millores, és veritat que no han fet cap aportació, 
ja que consideren que han de ser els propietaris els que poden dir quines són les millores a proposar. 
Finalment, diu que hi votaran a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votaran a favor. Exposa que està content de poder fer 
aquestes obres, tant per la imatge de la urbanització com pels veïns. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, mostra la seva conformitat amb la proposta. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar l’expedient de contractació mitjançant procediment obert, oferta econòmicament més 
avantatjosa, amb diversos criteris d’adjudicació per a l’obra “Dotació de serveis de la urbanització 
s’Estanyol”, convocant-ne la licitació. 
 
L’objecte del projecte és la dotació de serveis a la urbanització s’Estanyol, consistent en la instal·lació 
de la xarxa de clavegueram, la d’aigua potable, l’enllumenat públic, l’adequació de les zones verdes i 
l’execució d’algunes voravies. 

 
2. Autoritzar, en la quantia de 100.000 euros, la despesa que, per a aquest exercici, representa la 
contractació esmentada, ja que es tracta d’una despesa pluriennal, amb càrrec a l’aplicació 
pressupostària 01 1511 60900 01 del pressupost de despeses de 2014. 
 
Es tramita com a despesa pluriennal autoritzada en la base 25 del pressupost per a l’exercici de 2014 
distribuït entre els exercicis de 2014 i 2015, segons el detall següent: 

 
Exercici  Import 
2014      100.000, 00 € (IVA inclòs) 
2015   826.807,79 € (IVA inclòs) 

 
3. Aprovar el Plec de clàusules administratives particulars que ha de regir el contracte d’obres “Dotació 
de serveis de la urbanització s’Estanyol” per procediment obert, oferta més avantatjosa, diversos criteris 
d’adjudicació. 

 
4. Publicar en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el Perfil del Contractant l’anunci de licitació, 
perquè durant el termini de vint-i-sis dies puguin presentar les proposicions que estimin pertinents. 

 
5. Publicar la composició de la Mesa de contractació en el Perfil del Contractant amb una antelació 
mínima de set dies pel que fa a la reunió que s’ hagi de dur a terme per a la qualificació de la 
documentació esmentada en l’article 146.1 del text refós de la Llei de contractes del sector públic, 
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aprovat pel Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, del nomenament de jutge/essa de pau suplent 

 
El batle agraeix a les persones que s’han presentat per a l’elecció de jutge/essa suplent. 
 
A continuació, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist que el Ple, a la sessió de 28 de febrer de 2012, va aprovar, entre d’altres, l’acord següent: 
 
“[...] 
 
1. Proposar, per unanimitat dels reunits, la qual cosa representa el vot de la majoria absoluta legal 
requerida per a aquest tipus d’acord segons l’article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, de jutges de 
pau, el nomenament de Pablo Cabrer Mestre, titular del DNI núm. 42965405W, per al càrrec de jutge de 
pau titular. 
 
2. Proposar, per unanimitat dels reunits, la qual cosa representa el vot de la majoria absoluta legal 
requerida per a aquest tipus d’acord segons l’article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, de jutges de 
pau, el nomenament d’Estefanía Láiz Sansó, titular del DNI núm. 43126180F, per al càrrec de jutgessa 
de pau suplent. 
 
3. Trametre aquest acord a l’Audiència Territorial de Balears.”; 
 
Vist que es varen nomenar les persones esmentades per als càrrecs de jutge de pau titular i jutgessa de 
pau suplent pel període de quatre anys; 
 
Vist que Estefanía Láiz Sansó ha renunciat a aquest càrrec, per la qual cosa és necessari cobrir el seu 
lloc; 
 
Vist que s’ha fet pública una convocatòria per cobrir la titularitat de jutge/essa de pau suplent i s’han 
presentat les sol·licituds de les persones següents: 
 
- María Fernanda Pedrosa Zúñiga 
- Antònia Ferrer Calafat 
- Pau Jordi Cabrer Gómez; 
 
Per tot això, es proposa al Ple que nomeni, per ocupar el càrrec de jutge/jutgessa de pau suplent, i fins al 
febrer de 2016, a la persona [nom i llinatges de la persona elegida]. 
 
El reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Proposar, per unanimitat dels reunits, la qual cosa representa el vot de la majoria absoluta legal 
requerida per a aquest tipus d’acord segons l’article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, de jutges de 
pau, el nomenament de______________________________________, titular del DNI núm. 
_____________________, per al càrrec de jutge/ssa de pau suplent. 
 
2. Trametre aquest acord a l’Audiència Territorial de Balears.>> 
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A continuació, la regidora Sra. Maria (UIA), el regidor Sr. Caldentey (I. Verds) i el regidor Sr. Serra 
(PSOE) donen el seu vot a María Fernanda Pedrosa Zúñiga; la resta de membres del consistori 
assistents (9) donen el seu vot a Pau Jordi Cabrer Gómez. 
 
Finalment, els reunits acorden, per 9 vots a favor, la qual cosa representa el vot  de la majoria absoluta 
legal requerida per a aquest tipus d’acord segons l’article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, de 
jutges de pau: 
 
1. Proposar el nomenament de Pau Jordi Cabrer Gómez, titular del DNI núm. 41516089P, per al càrrec 
de jutge de pau suplent. 
 
2. Trametre aquest acord a l’Audiència Territorial de Balears. 
 

 

4. Ratificació, si s’escau, de l’acord de la Junta de Govern Local de 17 de juliol de 2014, referent a 

la designació de les festes locals per a l’any 2015 

 
El batle explica aquest punt de l’ordre del dia, que, copiat literalment, diu: 
 
<<Vist que la Junta de Govern Local de 17 de juliol de 2014, referent a la designació de les festes locals 
per a l’any 2015, va acordar el següent: 
 
<<2.3.1.1. Designació de les festes locals per a l’any 2015 
 
Vist el Decret 75/1998, de 31 de juliol, mitjançant el qual es regula el calendari de festes de la 
comunitat autònoma de les Illes Balears, i en el qual s’estableixen les festes d’àmbit nacional; 
 
Vist que, d’acord amb l’article 46 del Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol, els ajuntaments han de 
determinar dues festes locals en l’àmbit municipal; 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
a) Designar com a festes locals del nucli d’Artà: 

- 17 de gener, Sant Antoni 
- 6 d’agost, Sant Salvador 

 
b) Designar com a festes locals del nucli de la Colònia de Sant Pere: 

- 17 de gener, Sant Antoni 
-  29 de juny, Sant Pere 

 
c) Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral, Conselleria d’Economia i 
Competitivitat del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
d) Ratificar aquest acord a la sessió plenària de l’Ajuntament..>> 
 
Es proposa al Ple que acordi: 
 
1. Ratificar l’acord adoptat per la Junta de Govern Local a la sessió de 17 de juliol de 2014, referent a la 
designació de les festes locals per a l’any 2015. 
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2. Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral de la Conselleria d’Economia 
i Competitivitat del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears.>> 
 
Tots els portaveus mostren la seva conformitat. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Ratificar l’acord adoptat per la Junta de Govern Local a la sessió de 17 de juliol de 2014, referent a la 
designació de les festes locals per a l’any 2015. 
 
2. Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral de la Conselleria d’Economia 
i Competitivitat del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la proposta de modificació dels mitjans materials i de l’organització 

del servei de recollida de residus d’Artà plantejada per la UTE Urban Serveis 
 
El regidor delegat de les àrees de Festes i Medi Ambient, Sr. Alzamora, explica la proposta, que, 
copiada literalment, diu: 
 
<<Vista la sol·licitud que presenta Toni Oliver Company, en representació de la UTE Urban Serveis, 
amb què sol·licita que sigui revisat el document de justificació tècnica per a la modificació dels mitjans 
materials i de l’organització del servei de recollida de residus. 
 
Vist l’informe emès pel tècnic competent de GRAM, referent a la modificació dels mitjans materials i 
de l’organització del servei de recollida de residus d’Artà plantejada per la UTE Urban Serveis, segons 
el qual es pot concloure que tant el sistema de recollida inicial presentat a l’oferta com el sistema 
proposat en aquesta document són viables, tant tècnicament com econòmicament, essent el segon més 
eficient i adequat a la realitat actual del municipi. 
 
Es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Aprovar la modificació dels mitjans materials i de l’organització del servei de recollida de residus 
presentada per la UTE Urban Serveis. 
 
2. Trametre aquest acord a la UTE Urban Serveis.>> 
 
En relació al tema de seguretat de les màquines compactadores demanat pel portaveu del PP, el regidor 
de Medi Ambient explica que les màquines que té actualment l’empresa que gestiona el servei són de 
segona mà i que no tenen un sistema de seguretat adequat; en canvi, les noves sí que ho tenen. Diu que 
es dirà a l’empresa que, temporalment, posin un sistema de seguretat a les compactadores. 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, diu que veuen una diferència en el calendari que fa referència a la 
recollida de fems als comerços. Diu que veuen que manca la recollida de vidre els dilluns. Demana si és 
correcte o si és un error. 
 
El regidor Sr. Alzamora li diu que és un error i que aqueixa recollida hi és. 
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La regidora del PSOE, Sra. Ginard, diu que hi votaran a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que agraeix que hagi consultat el tema de la seguretat de les 
compactadores, ja que és un tema que els preocupava. Diu que hi votarà a favor. Vol que el servei sigui 
el més adequat. Troba que hi ha una sèrie de canvis, per exemple en el tema de camions, i diu que els 
preocupa que no hi hagi més canvis i que les altres empreses puguin protestar per aquests canvis. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor. Dóna l’enhorabona al regidor 
Sr. Alzamora per dur a Ple aquesta modificació de contracte, perquè no torni a passar el que ha passat 
els altres anys. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar la modificació dels mitjans materials i de l’organització del servei de recollida de residus 
presentada per la UTE Urban Serveis. 
 
2. Trametre aquest acord a la UTE Urban Serveis. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds, relativa a la 

contractació municipal d’energia elèctrica 100 % renovable 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, explica la moció, que, copiada literalment, diu. 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Els successius informes del Pannell Intergovernamental d’Experts sobre Canvi Climàtic de les Nacions 
Unides no poden ser més explícits i afirmen que l’escalfament del sistema climàtic és inequívoc, com 
evidencien els augments observats de la temperatura dels oceans, el desglaç generalitzat de les glaceres i 
l’augment mundial del nivell de la mar. El diagnòstic del problema s’associa a un model de consum 
energètic clarament insostenible, basat en un consum de combustibles fòssils i l’emissió de gasos amb 
capacitat per a modificar els vectors ambientals. 
 
El 80 % del consum energètic i les seves emissions de gasos d’efecte hivernacle estan associats amb 
l’activitat urbana, raó per la qual el paper dels governs locals per atenuar els efectes del canvi climàtic 
esdevé decisiu. 
 
Conscienciats d’això, molts municipis d’arreu del món, com el d’Artà, han duit a terme iniciatives en 
els darrers anys per reduir el consum energètic, fer-ne un ús més eficient, i augmentar el 
subministrament d’energia d’origen renovable i local a fi de reduir, al màxim, les emissions de gasos 
d’efecte hivernacle. 
 
Molts ajuntaments han signat compromisos públics i han realitzat plans energètics locals per poder 
iniciar les accions necessàries per assolir aquests compromisos. Un exemple és el Pacte dels Batles per a 
l’energia sostenible1, que establia un compromís de reducció d’emissions del 20 % i de consum del 
20 % d’energia renovable per al 2020, i que va ser signat per 5.780 municipis d’Europa, 23 d’ells a 
Mallorca2. En el cas de l’Ajuntament d’Artà, el 2011 es va acordar fer part del Pacte dels Batles en la 
lluita contra el canvi climàtic; l’any 2008, s’havia aprovat elaborar un pla d’acció municipal contra el 
canvi climàtic, d’acord amb les directrius del Pla d’acció de les Illes Balears contra el canvi climàtic 
impulsat per la Conselleria de Medi Ambient del Govern de les Illes Balears. 
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Altres administracions han establert també els seus propis compromisos en la matèria i/o han legislat 
per tal que s’assumeixin determinades fites per l’Administració i els propis ajuntaments. 
 
Les accions que els ajuntaments poden dur a terme per reduir les emissions de gasos d’efecte hivernacle, 
a més de reduir el consum d’energia elèctrica a les instal·lacions municipals, també poden canviar 
d’empresa comercialitzadora i adquirir l’energia elèctrica amb garanties d’origen de productors 
d’energies renovables, tal com ja fan determinats domicilis particulars d’Artà. 
 
Cal informar-nos i analitzar els seus serveis, les seves tarifes i les diferents possibilitats i capacitats de 
subministrament. Si bé en un primer estadi probablement no serà possible cobrir la totalitat dels serveis 
i necessitats mitjançant aquesta tipologia d’empreses, sí que es pot contractar progressivament els seus 
serveis en determinades dependències. I un cop iniciada l’experiència i valorant el servei prestat, anar 
estenent la seva contractació en d’altres dependències i serveis públics. 
 
La consciència i el compromís socials i ambientals han de ser elements fonamentals i transversals en les 
decisions i polítiques dels poders públics, per això, en la mesura que puguem, cal apostar per projectes 
empresarials cooperatius i compromesos, i deslligar-nos paulatinament d’aquelles empreses amb 
escassa o nul·la consciència social i ambiental o amb pràctiques polítiques més que qüestionables aquí o 
en qualsevol racó del món. Cal recordar també que l’Ajuntament d’Artà va aprovar, per unanimitat, al 
setembre de 2012 una declaració institucional de suport a les cooperatives amb motiu de 2012, Any 
Internacional de les Cooperatives. 
 
L’Ajuntament d’Artà també ha duit a terme alguna petita iniciativa per reduir el consum energètic i fer-
lo més eficient, així com també ha incorporat instal·lacions d’energia renovable a algun edifici 
municipal. Amb aquest mateix propòsit es proposa que faci un pas més enllà i contracti el 
subministrament de l’electricitat amb origen renovable. 
 
Així mateix, les condicions contractuals d’aquest subministrament haurien de ser tals que permetessin 
que, si l’Ajuntament aplica mesures d’estalvi energètic, hi hagi un estalvi econòmic significatiu. Cal 
recordar que, amb les darreres modificacions del mercat elèctric, s’han apujat els preus dels termes de 
potència i s’han abaixat els del terme d’energia, el que desincentiva les accions d’estalvi energètic en 
disminuir, notablement, els estalvis econòmics associats a aquestes i dificulta les amortitzacions de les 
inversions necessàries. Per combatre aquest efecte perniciós, algunes empreses comercialitzadores 
ofereixen tarifes amb una distribució de preus tal que penalitza els sobreconsums d’energia, la qual cosa 
incentiva a adoptar mesures d’estalvi. 
 
Per tot això, el grup municipal d’Iniciativa Verds d’Artà proposa al Ple municipal l’adopció del següent 
 
ACORD: 
 
Comprometre’s a realitzar les gestions necessàries per contractar progressivament, en els edificis o 
instal·lacions municipals, el subministrament d’electricitat 100 % renovable. Aquestes gestions són: 
 
a) L’Ajuntament elaborarà un informe/llistat en el qual es reculli l’estat actual dels contractes de 
subministrament d’electricitat de cada edifici o instal·lació municipal amb comptador propi (CUPS), a fi 
d’identificar quins edificis poden ser susceptibles de ser contractats en una primera fase per una 
companyia que ofereixi electricitat 100 % renovable en les condicions demandades. L’informe haurà de 
detallar l’ús de l’edifici, el tipus de contracte, la potencia contractada, el consum anual actual, el número 
de CUPS i la companyia contractada. L’informe també recollirà tota la informació necessària sobre 
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empreses comercialitzadores d’electricitat que garanteixen que el seu subministrament només procedeix 
de fonts 100 % renovables, que els tipus de tarifes incentiven l’estalvi energètic i econòmic, i que són 
socialment i ambientalment responsables. 
 
b) L’Ajuntament valorarà l’informe anterior i, en funció de les capacitats i ofertes empresarials i les 
possibilitats de l’Ajuntament, contractarà els serveis d’aquestes empreses per a les dependències 
municipals seleccionades. En el cas que aquesta contractació suposi una licitació pública, s’inclourà en 
el plec de condicions el compromís ambiental, social i el fet que l’energia sigui certificada com a 
procedent de fonts d’energia renovables al 100 %. 
 
c) L’Ajuntament farà publicitat d’aquest acord i de la voluntat de canvi i el seu desenvolupament, per 
donar-ho a conèixer a tota la ciutadania i altres administracions i contribuir a la promoció del consum 
d’electricitat d’origen renovable. 
 
d) L’Ajuntament estendrà progressivament l’experiència a la resta d’edificis i instal·lacions municipals 
fins a assolir el màxim possible en funció de les seves possibilitats, d’acord amb els compromisos 
assolits en el passat i amb un horitzó temporal definit. 
 
e) L’Ajuntament vetlarà per un consum eficient de l’energia i per la reducció de les emissions d’efecte 
hivernacle en la resta d’edificis i instal·lacions municipals. 
 
Notes: 
1 ‘http://www.pactodelosalcaldes.eu/index_es.html’) 
2 Vegeu: Pacte dels Batles a les Illes Balears>> 
 
El batle diu que està d’acord amb la moció, però fa, per fer-la real, els matisos següents: 
 
- Dur a terme el punt 1 de la part dispositiva de la moció quan s’hagi contractat la persona responsable 
de medi ambient.  
- Incloure una esmena en el punt 2 de la part dispositiva de la moció: “sempre que el cost no superi el 
10 % del contracte actual”. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que aquesta moció és una declaració de voluntat. En relació al 
tema de recursos humans, considera millor subscriure un contracte amb un enginyer. En relació al punt 
2 de la part dispositiva, considera que no ha de costar més que l’actual contracte. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, diu que està a favor de la moció i de consumir energia neta i 
renovable. Diu que hi votarà a favor. 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, manifesta la seva conformitat. A més, diu que creuen que no només 
s’ha de contractar per als edificis públics, també per a l’enllumenat públic i per a les instal·lacions 
públiques. Diu que el primer municipi de l’Estat que va apostar per comprar energia renovable va ser el 
de Sant Celoni i diu que creuen que haurien de seguir el seu exemple. També torna a remarcar la 
importància de la contractació d’un tècnic de medi ambient. Diu que, per al PSIB-PSOE, és un tema 
important, de fet va ser una de les condicions que varen posar per tal d’aprovar el pressupost de l’any 
2014 i que encara no s’ha complert. Diu que seguiran amb aquesta petició, i que, de fet, als precs i 
preguntes d’aquest plenari tornen a demanar per aquest tema, i que continuaran fent-la, diu la regidora 
Sra. Ginard. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votaran a favor. Opina que és molt difícil votar-hi en contra. 
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Explica que s’estan fent grans magatzems en el Polígon Industrial i que l’Ajuntament podria pensar  en 
bonificar o subvencionar la instal·lació d’un sistema d’energia renovable en aquests grans magatzems. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat, comprometre’s a realitzar les gestions necessàries 
per contractar progressivament, en els edificis o instal·lacions municipals, el subministrament 
d’electricitat 100 % renovable. Aquestes gestions són: 
 
a) L’Ajuntament elaborarà un informe/llistat en el qual es reculli l’estat actual dels contractes de 
subministrament d’electricitat de cada edifici o instal·lació municipal amb comptador propi (CUPS), a fi 
d’identificar quins edificis poden ser susceptibles de ser contractats en una primera fase per una 
companyia que ofereixi electricitat 100 % renovable en les condicions demandades. L’informe haurà de 
detallar l’ús de l’edifici, el tipus de contracte, la potencia contractada, el consum anual actual, el número 
de CUPS i la companyia contractada. L’informe també recollirà tota la informació necessària sobre 
empreses comercialitzadores d’electricitat que garanteixen que el seu subministrament només procedeix 
de fonts 100 % renovables, que els tipus de tarifes incentiven l’estalvi energètic i econòmic, i que són 
socialment i ambientalment responsables. 
 
b) L’Ajuntament valorarà l’informe anterior i, en funció de les capacitats i ofertes empresarials i les 
possibilitats de l’Ajuntament, contractarà els serveis d’aquestes empreses per a les dependències 
municipals seleccionades. En el cas que aquesta contractació suposi una licitació pública, s’inclourà en 
el plec de condicions el compromís ambiental, social i el fet que l’energia sigui certificada com a 
procedent de fonts d’energia renovables al 100 %. 
 
c) L’Ajuntament farà publicitat d’aquest acord i de la voluntat de canvi i el seu desenvolupament, per 
donar-ho a conèixer a tota la ciutadania i altres administracions i contribuir a la promoció del consum 
d’electricitat d’origen renovable. 
 
d) L’Ajuntament estendrà progressivament l’experiència a la resta d’edificis i instal·lacions municipals 
fins a assolir el màxim possible en funció de les seves possibilitats, d’acord amb els compromisos 
assolits en el passat i amb un horitzó temporal definit. 
 
e) L’Ajuntament vetlarà per un consum eficient de l’energia i per la reducció de les emissions d’efecte 
hivernacle en la resta d’edificis i instal·lacions municipals. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, del Compte general de 2013 

 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, explica la proposta, que, copiada 
literalment, diu: 
 
<<Considerant el Compte general de l’exercici de 2013, juntament amb tota la seva documentació 
annexa, i segons la legislació vigent. 
 
Considerant l’informe d’Intervenció emès sobre aquesta, i els dictàmens de la Comissió d’Hisenda i 
Especial de Comptes. 
 
Considerant que el compte s’exposà al públic perquè poguessin presentar-se reclamacions, objeccions o 
observacions, i que no se n’han presentat, segons consta en el certificat de Secretaria de data 
18/07/2014. 
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Atès l’informe de la Comissió Especial de Comptes, i de conformitat amb allò que estableix l’article 
22.2.e de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, es proposa al Ple 
l’adopció del següents  
 
ACORDS: 
  
1. Aprovar el Compte general de l’exercici 2013. 
 
2. Rendir el Compte general així aprovat i tota la documentació que la integra a la fiscalització del 
Tribunal de Comptes, tal com estableix l’article 212.5 del text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març.>> 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, diu que no té res a dir. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que no té res a dir. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que no té res a dir. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar el Compte general de l’exercici 2013. 
 
2. Rendir el Compte general així aprovat i tota la documentació que la integra a la fiscalització del 
Tribunal de Comptes, tal com estableix l’article 212.5 del text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
 
 
8. Aprovació, si s’escau, de la correcció de l’Ordenança núm. 1, reguladora de l’impost sobre béns 

immobles 
 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i d’Hisenda, Sra. Maria, explica la proposta, que, 
copiada literalment, diu: 
 
<<Fets 
 
1. Els apartats e i f de l’article 4 de l’Ordenança núm. 1, reguladora de l’impost sobre béns immobles, 
fan referència a les exempcions de l’impost sobre béns immobles: 
 
- “e) Els de naturalesa urbana i valor inferior a 601,01 euros.” 
 
- “f) Els de naturalesa rústica, en el cas que, per a cada subjecte passiu, la base imposable corresponent a 
la totalitat de béns rústics posseïts en el municipi sigui inferior a 1.202,02 euros.” 
 
2. L’article 71 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, per qual s’aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, disposa el següent: 
 
“2 La quota líquida s’obté minorant la quota íntegra en l’import de les bonificacions previstes 
legalment.” 
 
Per tant, segons aquest apartat, és necessari corregir els apartats e i f de l’article 4 de l’Ordenança 
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núm. 1, reguladora de l’impost sobre béns immobles. 
 
3. En conseqüència, els apartats e i f de l’article 4 de l’Ordenança a què es fa referència haurien de 
quedar redactats de la manera següent: 
 
- “e) Els immobles urbans, la quota líquida dels quals sigui inferior a 3 euros.” 
 
- “f) Els immobles rústics, en els cas que, per a cada subjecte passiu, la quota líquida corresponent a la 
totalitat de béns rústics posseïts en el municipi sigui inferior a 9 euros.” 
 
Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents 
 
Acords 

 
1. Aprovar la nova redacció dels apartats e i f de l’article 4 de l’Ordenança núm. 1, reguladora de 
l’impost sobre béns immobles, que ha de ser el següent: 
 
- “e) Els immobles urbans, la quota líquida dels quals sigui inferior a 3 euros.” 
 
- “f) Els immobles rústics, en els cas que, per a cada subjecte passiu, la quota líquida corresponent a la 
totalitat de béns rústics posseïts en el municipi sigui inferior a 9 euros.” 
 
2. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2014, la correcció de l’Ordenança núm. 1, reguladora 
de l’impost sobre béns immobles, d’acord amb la proposta abans esmentada. 
 
3. Exposar al públic, en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, l’acord provisional anterior i el text 
complet de l’Ordenança modificada durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. Durant el 
període d’exposició pública de l’Ordenança, les persones que tenguin un interès directe en els termes 
previstos a l’article 18 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de 
la Llei reguladora de les hisendes locals, podran examinar l’expedient i presentar les reclamacions que 
estimin oportunes. Si transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat 
reclamacions, els acords adoptats restaran aprovats definitivament. 
 
4. Un cop transcorregut el període d’exposició pública, publicar en el Butlletí Oficial de les Illes Balears 
els text de l’ordenança modificada.>> 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, diu que s’entén que es vol subsanar un error i diu que hi votarà a 
favor. 
 
El regidor del PP, Sr. Servera, demana informació sobre l’explicació donada per la regidora Sra. Maria. 
 
La regidora Sra. Maria diu al Sr. Servera que aquesta correcció ha estat proposada pel gerent del 
Cadastre. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar la nova redacció dels apartats e i f de l’article 4 de l’Ordenança núm. 1, reguladora de 
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l’impost sobre béns immobles, que ha de ser el següent: 
 
- “e) Els immobles urbans, la quota líquida dels quals sigui inferior a 3 euros.” 
 
- “f) Els immobles rústics, en els cas que, per a cada subjecte passiu, la quota líquida corresponent a la 
totalitat de béns rústics posseïts en el municipi sigui inferior a 9 euros.” 
 
2. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2014, la correcció de l’Ordenança núm. 1, reguladora 
de l’impost sobre béns immobles, d’acord amb la proposta abans esmentada. 
 
3. Exposar al públic, en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, l’acord provisional anterior i el text 
complet de l’Ordenança modificada durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. Durant el 
període d’exposició pública de l’Ordenança, les persones que tenguin un interès directe en els termes 
previstos a l’article 18 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de 
la Llei reguladora de les hisendes locals, podran examinar l’expedient i presentar les reclamacions que 
estimin oportunes. Si transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat 
reclamacions, els acords adoptats restaran aprovats definitivament. 
 
4. Un cop transcorregut el període d’exposició pública, publicar en el Butlletí Oficial de les Illes Balears 
els text de l’ordenança modificada. 
 
 

9. Aprovació, si s’escau, de la proposta de l’Equip de Govern de comunicació a la Direcció 

General de Sostenibilitat de la Costa i de la Mar en relació a la fixació de la servitud de la 

protecció a l’àmbit de la illeta del Molí d’en Regalat 
 
El batle explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist l’ofici rebut per part del cap de la Demarcació de Costes a les Illes Balears (RGE núm. 4678, de 
data 26/02/2014) en relació, tal com s’expressa a l’assumpte, a l’amplitud de la zona de servitud de 
protecció i delimitació de ribera del mar a l’àmbit de la illeta 35869, Molí d’en Regalat, a la 
urbanització de Montferrutx i enfront del port esportiu de la Colònia de Sant Pere, entre les fites 116 i 
127 del partionament  aprovat per OM de 23 de maig de 1995, corresponent al tram 2 (Port de la 
Colònia de Sant Pere) del terme municipal d’Artà. 

 
Vists els plànols que s’adjunten a l’esmentat ofici, segons els quals es fixaria una servitud de protecció 
de 100 metres comptadors a partir de la línia de la ribera de la mar, la qual es fixa al cantó del moll del 
port esportiu. 

 
Vist l’informe jurídic, emès en data 10 de juny de 2014, sobre si es podria donar lloc a drets 
indemnitzables d’acord amb la legislació urbanística en el cas que, per part del Ministeri d’Agricultura, 
Alimentació i Medi Ambient, s’ampliàs, ara, la servitud de protecció de costes entre les fites 116 i 127, 
en relació de la delimitació aprovada per Ordre ministerial de 23 de maig de 1995, corresponent al tram 
2 del terme municipal d’Artà, pel que fa a la illeta del Molí d’en Regalat. 

 
Vist que a l’esmentat informe jurídic s’exposen tot un seguit de consideracions i conclusions, entre les 
quals es recull “la probable existència de drets urbanístics que serien objecte d’indemnització en el cas 
que s’ampliàs l’amplària de la servitud de protecció a 100 metres”. 
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Vist que es considera necessari que, a part de la remissió de l’esmentat informe jurídic, el Ple de 
l’Ajuntament expressi la seva posició en relació a aquesta qüestió. 

 
Es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents 
 
ACORDS: 

 
1. Manifestar la seva oposició al fet que l’Ajuntament d’Artà hagi d’assumir indemnitzacions de cap 
classe en el cas que es reconeguin drets urbanístics indemnitzables com a conseqüència d’una eventual 
ampliació de la servitud de protecció a l’àmbit de la illeta del Molí d’en Regalat en relació a la 
delimitació aprovada amb l’Ordre ministerial de 23 de maig de 1995. 

 
2. Sol·licitar a la Direcció General de Sostenibilitat de la Costa i del Mar del Ministeri d’Agricultura 
Alimentació i Medi Ambient que atengui a les especials circumstàncies que concorren en aquest cas als 
efectes que la servitud de protecció que definitivament es fixi no pugui afectar, o afecti tan poc com es 
pugui, els drets urbanístics urbanitzables que puguin haver-se consolidat a la illeta del Molí d’en 
Regalat. 

 
3. Proposar que la servitud de protecció coincideixi amb el límit interior de la zona de protecció per al 
limònium que quedà reflectida als plànols de les Normes subsidiàries de planejament d’Artà. 

 
4. Donar trasllat d’aquest acord a la Demarcació de Costes a les Illes Balears, al Consell de Mallorca i 
als propietaris de la illeta cadastral 36869, tot adjuntant l’informe jurídic emès en data 10 de juny de 
2014.>> 
 
Finalment, el batle diu que és una proposta política. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<La posició d’UIA respecte de la illeta del Molí d’en Regalat ve des del moment en què es va plantejar 
la urbanització d’aquesta illeta com a element compensatori per no urbanitzar es Canons, ja que, 
aleshores, era de la mateixa propietat. De tota manera, la situació urbanística i jurídica d’aquesta 
parcel·la s’ha complicat molt durant els darrers deu anys, i això fa que una solució que satisfaci totes les 
parts es fa, segurament, complicada.  
 
El punt de l’ordre del dia exposa que és l’Equip de Govern el que presenta la proposta, però és un punt 
en què no tenim la mateixa opinió i, per això, segons el pactat en el nostre acord de govern, les 
diferències que es puguin plantejar es duran a votació i es respectarà la decisió de la majoria. 
Segons el darrer acord de la Comissió Insular d’Urbanisme, de 27 de gener de 2012, els terrenys de la 
illeta del Molí d’en Regalat s’han de classificar com a urbans i s’havia de definir la línia de servitud de 
protecció per part de la Demarcació de Costes. I aquí és on estam ara, en la petició per marcar aquesta 
línia de servitud. Segons l’informe jurídic que acompanya aquest acord, en funció d’aquesta línia es pot 
produir la privació total o parcial d’edificació. I això, també segons l’informe, seria indemnitzable. En 
la tercera conclusió ja deixa clar la probable existència de drets urbanístics que serien objecte 
d’indemnització en el cas que s’ampliàs l’amplària de servitud de protecció a 100 metres.  
Per a nosaltres, reconèixer, abans de qualsevol decisió que pugui prendre la Demarcació de Costes, al 
marge del que la corporació li demana amb l’acord que avui es vota, que hi ha drets urbanitzables 
indemnitzables és posar-nos l’argolla al coll, ja que, si qualsevol dia hi hagués un contenciós, el plenari 
de l’Ajuntament ja ha reconegut aquests drets i seria mal de justificar, llavors, una defensa dels 
interessos municipals. És, per això, que avui hem de votar contra aquest acord, ja que està vinculat a un 
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informe que reconeix la possibilitat de les indemnitzacions.>> 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Abans de res, cal comentar que el grup socialista al llarg del temps ha mostrat la seva ferma voluntat 
de preservar i conservar al màxim el nostre territori, prova d’això són les normes subsidiàries que es 
varen aprovar. Dit això, també pensam que no és moment d’arriscar-nos a pagar possibles 
indemnitzacions. Cal recordar que, a hores d’ara, i per un tema semblant a aquest, estam pagant 3 
milions d’euros. 
 
Hi ha sentencies judicials que avalen la condició, com a urbana, d’aquesta illeta i, com a conseqüència i 
segons informe dels tècnics d’aquest Ajuntament, en cas de denegació de llicències o alteració del 
número d’habitatges que es puguin fer, donaria peu a indemnitzacions milionàries.  
 
La nostra postura està reflectida en les NS aprovades per aquest Ajuntament i entenem que s’ha d’instar 
Costes a modificar les seves directrius per tal de salvaguardar l’economia del nostre Ajuntament com a 
conseqüència dels nostres serveis i del benestar de tots els artanencs i artanenques. 
 
Per això, hi votarem a favor.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, dóna l’enhorabona al batle d’Artà. Diu que aquesta illeta, de la qual 
l’Ajuntament ja ha cobrat uns 500.000 €, està aferrada a la urbanització de Monferrutx i al nucli urbà de 
la Colònia de Sant Pere. Opina que no és el moment de tirar la pilota en el terrat de l’altra gent. Diu que 
hi votarà a favor. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que, efectivament, és com diu el batle, una proposta política. 
Fa constar que, en el punt dos de la part dispositiva de la moció, hi ha un error, i on diu “drets 
urbanístics urbanitzables” ha de dir “drets urbanístics indemnitzables”. 
 
El batle li confirma que, efectivament, hi ha aqueix error i es procedeix a rectificar-ho. 
 
El regidor Sr. Caldentey diu que no poden seguir “fantasmejant” més amb els 700.000 € que no es 
cobraren mai. Opina que, amb la comunicació de l’escrit del Ministeri, la demanda de moure la mateixa 
línia ha quedat desmuntada. Diu que el criteri defensat pel PP li recorda la doctrina de l’antiga UM: tot 
terreny que toca urbà, és automàticament urbà. Opina que no hi ha drets urbanístics indemnitzables. 
Diu que estan convençuts que Costes no farà gaire cas a aquesta petició. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 8 vots a favor (PÌ, PSOE i PP) i 4 vots en contra (UIA i I. Verds): 
 
1. Manifestar la seva oposició al fet que l’Ajuntament d’Artà hagi d’assumir indemnitzacions de cap 
classe en el cas que es reconeguin drets urbanístics indemnitzables com a conseqüència d’una eventual 
ampliació de la servitud de protecció a l’àmbit de la illeta del Molí d’en Regalat en relació a la 
delimitació aprovada amb l’Ordre ministerial de 23 de maig de 1995. 

 
2. Sol·licitar a la Direcció General de Sostenibilitat de la Costa i del Mar del Ministeri d’Agricultura 
Alimentació i Medi Ambient que atengui a les especials circumstàncies que concorren en aquest cas als 
efectes que la servitud de protecció que definitivament es fixi no pugui afectar, o afecti tan poc com es 
pugui, els drets urbanístics urbanitzables que puguin haver-se consolidat a la illeta del Molí d’en 
Regalat. 
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3. Proposar que la servitud de protecció coincideixi amb el límit interior de la zona de protecció per al 
limònium que quedà reflectida als plànols de les Normes subsidiàries de planejament d’Artà. 

 
4. Donar trasllat d’aquest acord a la Demarcació de Costes a les Illes Balears, al Consell de Mallorca i 
als propietaris de la illeta cadastral 36869, tot adjuntant l’informe jurídic emès en data 10 de juny de 
2014. 
 
 
10. Aprovació, si s’escau, del nomenament de representants de la corporació al Consell Editorial 
 
El batle explica el punt de l’ordre del dia, que, copiat literalment, diu: 
 
<<Vist que el Ple de l’Ajuntament a la sessió de 13 de juliol de 2011 va aprovar, entre d’altres, el 
nomenament de Jaime Ginard Muñoz, representant del PP al Consell Editorial. 
 
Vist que Jaime Ginard Muñoz, regidor del PP, va renunciar al càrrec de regidor en el Ple de 28 de gener 
de 2014, per la qual cosa és necessari cobrir aquest càrrec. 
 
Es proposa al Ple que adopti els següents  
 
ACORDS: 
 
1. Nomenar Antònia Llull Ferrer com a representant del PP al Consell Editorial. 
 
2. Trametre aquest acord a la persona interessada i al Consell Editorial.>> 
 
Tots els portaveus manifesten la seva conformitat. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Nomenar Antònia Llull Ferrer com a representant del PP al Consell Editorial. 
 
2. Trametre aquest acord a la persona interessada i al Consell Editorial. 
 
 
11. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal PSOE relativa a la  

condemna pels atacs militars i la vulneració dels drets humans a la Franja de Gaza 
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
L’assassinat de tres adolescents israelians i d’un adolescent palestí cremat viu ha provocat la commoció 
de les societats palestina i israeliana. Aquests fets completament repulsius, propis de societats sumides 
en un conflicte armat que dura des de fa més de 65 anys, han de ser condemnats de forma categòrica i 
haurien de servir per reflexionar sobre la necessitat de cercar vies de sortida a una situació tan 
dramàtica. 
 
En aquest sentit, és també del tot punt condemnable que la reacció de les autoritats israelianes hagi estat 
el bombardeig de la Franja de Gaza, provocant la mort de més d’un centenar de palestins i la preparació 
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d’una invasió terrestre que, de manera més que previsible, comportarà noves morts entre la població 
civil. 
 
Durant les darreres setmanes el poble palestí està sofrint un càstig col·lectiu totalment injustificat i 
desproporcionat: ferits i assassinats, inclosos menors i població civil, detencions arbitràries, destrucció 
d’habitatges i bombardeigs massius. El Govern israelià està vulnerant clarament els drets humans i la 
legalitat internacional, i només serveix per perpetuar el conflicte i el dolor que causa. Així mateix, cal 
ressenyar que també és condemnable el llançament de coets per part de Hamas sobre territori israelià, 
que també ha causat dolor i por. 
 
D’altra banda, el passat 9 de juliol de 2014, va fer 10 anys que el Tribunal Internacional de Justícia de la 
Haia va emetre un dictamen en el qual considerava il·legal el mur construït per Israel en territori palestí 
ocupat. A aquest dictamen el Tribunal Internacional de Justícia va considerar que Israel havia de 
desmantellar el ‘Mur de la vergonya’ i els assentaments, així com també restituir als palestins les terres 
annexionades. Malauradament, 10 anys després la situació només ha empitjorat i el Govern israelià 
segueix aplicant les seves polítiques d’ocupació, colonització i d’apartheid amb total impunitat. 
 
Considerant, així mateix, que estan paralitzades les converses de pau directes entre les parts i que han 
fracassat tots els recents esforços per a la represa de les negociacions; considerant que la UE ha demanat 
a les parts que continuïn treballant per continuar accions polítiques per conduir a la creació del clima de 
confiança necessari per garantir unes negociacions positives, que s’abstenguin de realitzar accions que 
enfonsin la credibilitat del procés i que evitin la seva instigació. 
 
Per tot això, presentam davant el Ple per al seu debat i aprovació, si s’escau, la següent moció, que 
consta dels següents 
 
ACORDS: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà exigeix que el Govern israelià cessi immediatament els atacs militars i les 
accions repressives sobre la població palestina i deixi de vulnerar sistemàticament els drets humans i el 
dret internacional humanitari, i que dugui a terme l’aixecament immediat del bloqueig a la Franja de 
Gaza. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà també exigeix que Hamas cessi immediatament el llançament de coets sobre 
territori israelià. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà demana que el Govern israelià deixi d’aplicar les seves polítiques d’ocupació, 
colonització i apartheid en contra de la legalitat internacional. 
 
4. L’Ajuntament d’Artà insta la comunitat internacional i el Consell de Seguretat de Nacions Unides a 
trobar, sense més dilació, una resposta i una solució adequades a la crisi actual; a alentir els actors 
regionals fonamentals, en particular a Egipte i Jordània, a continuar els seus esforços per calmar la 
situació, especialment, el pas fronterer de Rafah, obert per les autoritats egípcies, per facilitar l’accés de 
l’ajuda humanitària a Gaza i permetre el trànsit de civils palestins. 
 
5. L’Ajuntament d’Artà demana que es realitzi una investigació justa, transparent i independent sobre 
els assassinats de la població civil, tan palestina com israeliana, així com dels crims de guerra que 
s’hagin comés.>> 
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La regidora del PSOE, Sra. Ginard, diu que, tal com varen quedar a les comissions informatives, PSOE 
i I. Verds han fet els afegits següents a la part dispositiva: 
 
<<6. L’Ajuntament d’Artà reclama al Govern espanyol que aturi el comerç d’armes amb l’Estat d’Israel. 
 
7. L’Ajuntament d’Artà demana a la ciutadania de Mallorca que no compri productes israelians. 
 
8. L’Ajuntament d’Artà demana al Govern espanyol la suspensió de relacions diplomàtiques amb Israel, 
mentre es mantenguin els actuals bombardejos a Gaza. 
 
9. L’Ajuntament d’Artà farà una donació de (?)  € a l’UNRWA per al campament de refugiats que hi ha 
a Gaza.>> 
 
En relació a l’aportació, diu la regidora Sra. Ginard, que podria ser la quantitat que queda en la partida 
del sou de primer tinent de batle, després de regularitzar-la. 
 
A continuació, la regidora Sra. Ginard llegeix el seu argumentari, que, copiat literalment, diu: 
 
<<Pel que fa a la moció crec que hi ha poc a dir amb el que cada dia veim a les notícies. El conflicte de 
Palestina és un conflicte que dura fa molts anys i en el qual hi ha dues parts ben diferenciades: una és 
Israel, el fort, l’opressor i que, a més sempre, ha tengut Occident al seu favor; i l’altra, Palestina, la 
dèbil, la que únicament té com a suport els països àrabs que limiten amb ell. 
 
Crec que tot s’ha dit davant aquest conflicte, però us vull convidar, a tots, a llegir l’editorial que va fer 
l’escriptor israelià David Grossmann dia 27 de juliol al New York Times, “Un Israel sense il·lusions”, el 
qual crec que reflecteix d’una manera molt clara el conflicte vist des de dintre per les dues parts. Us vull 
llegir un fragment on, pens, es pot resumir la deixadesa i el poc interès del Govern israelià per aturar 
aquest conflicte (La traducció és meva, així que perdonau si hi ha qualque errada, jo vaig estudiar fora 
TIL): 
 

“Ja que no puc demanar a Hamas, ni puc pretendre entendre la seva forma de pensar, els deman als 
líders del meu propi país, el primer ministre Benjamin Netanyahu i als seus predecessors: com podeu 
haver desaprofitat els anys transcorreguts des de l’últim conflicte sense iniciar el diàleg, sense fins i tot 
fer el més mínim gest cap al diàleg amb Hamas, sense intentar canviar la nostra explosiva realitat? Per 
què Israel ha evitat negociacions sensates amb els sectors moderats i més conversables del poble palestí, 
un acte que també hagués servit per pressionar Hamas? Per què ha fet cas omís, durant 12 anys, a la 
iniciativa de la Lliga Àrab que podria haver allistat estats àrabs moderats amb la facultat d’imposar, tal 
vegada, un compromís sobre Hamas? En conclusió: per què els governs israelians han estat incapaços, 
durant dècades, de pensar fora de la seva bombolla?” 
 
L’excusa que aquesta vegada ha cercat el Govern israelià per atacar la Franja de Gaza és la destrucció 
d’uns túnels que han construït els membres de Hamas. I, per poder destruir aquests túnels, el que fan és 
massacrar la població civil Palestina, que poc o gens tenen a veure amb Hamas i que el que realment 
volen és viure en pau a ca seva. Aquest cap de setmana vaig llegir que cada hora mor un nin palestí i 
ahir va sortir com uns 10 nens havien estat assassinats mentre jugaven al carrer, com molts altres. Són 
aquests els terroristes que estan cavant túnels i tirant coets a la població civil israeliana, senyor 
Netanyahu? Crec que no. 
 
Vull acabar amb un altre fragment del mateix article de Grossmann: “Si no acabam amb aquest 
conflicte, estarem tots, israelians i palestins, amb els ulls tapats, amb el cap baix i col·laborant amb que 
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la desesperança segueixi alimentant aquest conflicte, que aixafa i erosiona les nostres vides, les nostres 
esperances i la nostra humanitat.”>> 
 
El batle diu que està d’acord amb la moció; considera excessiu per a aquest Ajuntament donar la 
quantitat de 30.000 €, a més, diu, són doblers públics. 
 
El portaveu d’UIA, Sr. Alzamora,  també diu que està d’acord amb la moció, però no està d`acord amb 
la quantitat a aportar. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’ha d’estar a favor de qualsevol iniciativa per aturar una 
guerra. Troba estrany que els hagin involucrat amb la guerra Palestina/Israel. Diu que hi ha guerra a 
l’Iraq, Algèria, Rússia, Àfrica, vulneració de drets humans a tot arreu. Considera que aquesta moció no 
hauria d’haver-se fet extensiva. Opina que aquests doblers que demanen aportar s’haurien de repartir 
amb gent que estiguin més a prop. Diu que desitgen que la guerra s’acabi. Finalment, diu que hi votarà 
en contra, excepte si es retira el punt de l’aportació econòmica. 
 
El batle proposa deixar la moció damunt la taula per consensuar l’aportació econòmica. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, proposa presentar la moció sense el punt de l’aportació 
econòmica i en el mes de setembre consensuar l’aportació econòmica. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que, a ells, no els agrada fer el boicot de no comprar aliments d’un 
país; diu que la guerra és de les dues parts. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 9 vots a favor (PI, UIA, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP): 
 
1. L’Ajuntament d’Artà exigeix que el Govern israelià cessi immediatament els atacs militars i les 
accions repressives sobre la població palestina i deixi de vulnerar sistemàticament els drets humans i el 
dret internacional humanitari, i que dugui a terme l’aixecament immediat del bloqueig a la Franja de 
Gaza. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà també exigeix que Hamas cessi immediatament el llançament de coets sobre 
territori israelià. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà demana que el Govern israelià deixi d’aplicar les seves polítiques d’ocupació, 
colonització i apartheid en contra de la legalitat internacional. 
 
4. L’Ajuntament d’Artà insta la comunitat internacional i el Consell de Seguretat de Nacions Unides a 
trobar, sense més dilació, una resposta i una solució adequades a la crisi actual; a alentir els actors 
regionals fonamentals, en particular a Egipte i Jordània, a continuar els seus esforços per calmar la 
situació, especialment, el pas fronterer de Rafah, obert per les autoritats egípcies, per facilitar l’accés de 
l’ajuda humanitària a Gaza i permetre el trànsit de civils palestins. 
 
5. L’Ajuntament d’Artà demana que es realitzi una investigació justa, transparent i independent sobre 
els assassinats de la població civil, tan palestina com israeliana, així com dels crims de guerra que 
s’hagin comés. 
 
6. L’Ajuntament d’Artà reclama al Govern espanyol que aturi el comerç d’armes amb l’Estat d’Israel. 
 
7. L’Ajuntament d’Artà demana a la ciutadania de Mallorca que no compri productes israelians. 
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8. L’Ajuntament d’Artà demana al Govern espanyol la suspensió de relacions diplomàtiques amb Israel, 
mentre es mantenguin els actuals bombardejos a Gaza. 
 
 
12. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de juny de 2014  

 
A continuació, es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes de juny de 2014. 
  
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
13. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PSOE i el PP han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es 
llegeixen a continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PSOE 
 

Precs 

 
- Seguim insistint en el prec dels mesos de gener, març i abril, pel que fa a tornar a posar en marxa 
aquella bona iniciativa de crear una agenda esportiva setmanal i que fos publicada a la pàgina web. 

 
Resposta:  Ho tendrem en compte, però insistim que l’agenda esportiva s’ha integrat a l’agenda única. 

 
- No li demanam per a aquest plenari, però ens podria fer arribar un llistat del personal de l’Ajuntament 
on figurin els noms, els seus sous actuals, els seus complements, el concepte d’aquests complements i 
des de quan cobren aquests complements? 

 
Resposta: El prepararem. 
 
Preguntes 

 

Esports 
 
- S’ha fet algun avanç en el tema de la signatura del conveni per a la reparació de les plaques d’energia 
solar del Poliesportiu Na Caragol? 

 
Resposta: No. 

 
- Quin criteri s’ha seguit per tal d’assignar els diferents espais municipals a les diferents entitats que 
duen a terme activitats d’estiu? 

 
Resposta: Es va fer una reunió per distribuir les instal·lacions esportives del Poliesportiu Na Caragol, de 
la Piscina Municipal i del gimnàs de Na Caragol, on diferents entitats havien sol·licitat poder fer les 
seves activitats. A aquesta reunió, hi van assistir 2 tècnics de l’Ajuntament i representants de les 
diferents activitats, i van consensuar els horaris. Us he enviat per correu electrònic els horaris perquè en 
tengueu constància. 
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- Quantes hores setmanals dediquen les nostres netejadores a fer netes les instal·lacions del Poliesportiu 
Na Caragol? 

 
Resposta: Hi van 45 minuts cada dia, de dilluns a divendres, tres dones. 
 
Hisenda 
 
- Al passat plenari us vàrem demanar un llistat de tots els contractes menors que s’han adjudicat aquest 
any. El llistat amb els imports, el tenim; però el que no tenim és el perquè i el què es va encarregar. Ens 
podrien fer arribar una còpia, en format digital, de tots els expedients de contractes menors? Recordar 
que ja li demanàrem a l’altre plenari. 

 
Resposta: Sí. 
 
Interior 
 
- Quin és i amb quins termes s’ha establert el marc de col·laboració entre l’Ibanat i el nostre 
Ajuntament? 

 
Resposta: Està en estudi i no tenc encara ni la proposta. 

 
- Per segona vegada li demanam a veure si ens poden fer arribar una còpia de l’expedient de subvenció 
que es va demanar a la convocatòria de projectes d’inversió i les millores de l’oferta turística a l’illa de 
Mallorca i que va ser aprovat al plenari del mes d’abril. 

 
Resposta: Té tota la raó, ho prepararem. 
 
Ràdio Artà Municipal 
 
- Quan acaba l’actual concessionària?  

 
Resposta: A finals de juliol. 

 
- Tenen interès que aquest servei continuï? 

 
Resposta: Si. 

 
- Quines passes han fet per mantenir aquest servei?  

 
Resposta: Estudiar amb Secretaria les possibles formes de gestió. 

 
- Tenen pensat fer un concurs públic o donar-ho a una empresa? 
 
Resposta: La idea seria una concessió si és possible o un procediment similar. 

 
- Té l’Equip de Govern alguna proposta conjunta? 

 
Resposta: En tenir totes les opcions farem un proposta conjunta. 
 
Medi Ambient 
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- Ara més que mai tornam insistir en la necessitat de complir els acords a què es va comprometre 
l’Equip de Govern i treure a concurs la plaça de TAE de medi ambient. Quan la trauran?  

 
Resposta: En breu, esperem que abans del proper plenari ja estigui en marxa. 

 
- Quins diners s’han facturat per part de l’empresa Gram al nostre Ajuntament? Quina quantitat s’ha 
pagat? 

 
Resposta: 53.737,56 €. 

 
- Ara que vénen les festes, s’han pensat a reforçar el servei de recollida? 

 
Resposta: Sí. En els bars i restaurants, durant les festes, es farà recollida diària d’envasos, vidre i 
orgànica, tres dies de paper i dos de rebuig. 

 
- Hi haurà canvis en els horaris? Quins? 

 
Resposta:  Per als ciutadans, no. Simplement, l’empresa començarà quan acabi l’activitat de les festes 
cada dia. 
 
Cultura 
 
- S’ha començat a excavar al poblat talaiòtic de ses Païsses? 

 
Resposta: Sí. 

 
- Qui? 

 
Resposta: El director és Javier Aramburu, amb el seu equip. 

 
- Té qualque suport per part de l’Ajuntament d’Artà? Quin?  

 
Resposta: Sí, instal·lacions (enguany hem aconseguit que puguin tenir llits en condicions), menjar, 
servei de piscina. 

 
- Fins quan es faran aquestes excavacions? 

 
Resposta: La durada serà d’un mes fins a la tercera setmana d’agost. 
 
Educació 
 
- Una vegada fets els consells escolars dels tres centres educatius públics d’Artà, quines són les 
preocupacions que han expressat els distints directors o directores dels centres, quines són les demandes 
que fan a l’Ajuntament? 
 
Resposta: En el CEIP de Na Caragol varen mostrar la seva satisfacció pel nomenament de la nova 
coordinadora. 
 
Festes 
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- Ara que ja tenim el programa de les festes d’Artà: 
 
a) Quines empreses duran les diferents grups de les tres revetles? 

 
Resposta: Dia 2, Tremola; dia 5, General Music; i dia 6, Tot Espectacle. 

 
b) Tot ha estat votat a les comissions? 

 
Resposta: Sí. 

 
c) El resultat de les votacions sortirà reflectit a les actes? 

 
Resposta: Sí. 

 
d) El repartiment del programa de festes, qui l’ha realitzat?  

 
Resposta: 22 voluntaris de la Comissió de Festes. 

 
e) Quants de banys públics s’han comanat per a aquestes festes? 

 
Resposta: 16 banys químics (4 urinaris masculins, amb capacitat per a 4 persones cada un) i (de 
moment) un mòdul sanitari de 6 cabines. 

 
f) Han pensat qualque mesura a fer per tal de solucionar el tema de la no utilització d’aquests banys i, 
per tant, de la utilització dels carrer per a tal feina, com per exemple multes?  
 
g) Ens poden fer arribar les actes de les comissions de festes, tant de la Colònia com d’Artà? 

 
Resposta: Sí. 
 
Urbanisme 
 
- Alguns dels propietaris dels expedients de disciplina urbanística que varen ser dictaminats pel Ple 
d’aquest Ajuntament han donat compliment de forma voluntària als acords de plenari? 

 
Resposta: No, que ens consti. 

 
- Quines passes s’han fet per tal de resoldre el tema del punt verd de la Colònia? S’ha fet alguna 
consulta amb el Consell de Mallorca? S’ha enviat algun informe? 

 
Resposta: No. 

 
- Quines notícies té aquest Ajuntament sobre la compra per part d’una sèrie de propietaris del solar que 
tenim grafiat com a aparcament devora la gasolinera?  

 
Resposta: Cap, perquè estam negociant nosaltres amb la propietat d’aquest solar la seva adquisició 
immediata. 

 
- Sap vostè quina és la intenció d’aquests propietaris pel que fa a aquesta compra? 



 25

 
Resposta: No. 

 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Ens poden donar una valoració respecte de les festes patronals de la Colònia de Sant Pere? 
 
- En cas afirmatiu, quina és? 

 
Resposta: Positiva. Han transcorregut com estava previst. 

 
- A dia d’avui, què han costat? 

 
Resposta: A dia d’avui 1.150,77 €. 

 
2. Quines actuacions es duen a terme per eradicar les defecacions de cans als carrers del nostre 
municipi?  

 
Resposta: Recuperarem la feina de la identificació genètica dels excrements. 

 
- Ens poden dir si s’ha iniciat qualque expedient sancionador referent a defecacions dels cans als carrers 
del municipi? 
- En cas afirmatiu, quants? 

 
3. I enllaçant amb la pregunta anterior, quan veurem els carrers del nostre municipi sense herbes, i més 
quan ara vénen les festes de Sant Salvador? 

 
Resposta: S’hi està fent feina contínuament, si us heu passejat pel poble. 

 
4. Podrien dir o explicar a la ciutadania quin o quins foren els motius pels quals hi va haver un poc de 
rebombori a la Comissió de Festes?  

 
Resposta: Hi ha hagut una empresa que no ha acceptat la decisió de la Comissió i ha fet pressió 
injustificable a totes les bandes perquè es rectificassin les decisions. 

 
[El portaveu del PP, Sr. Lliteras, retira la pregunta següent: 

 
“5. Quina empresa o qui són els encarregats del repartiment dels programes de festes?  
 
- Han respectat allò establert a l’Ordenança referent al repartiment de publicitat?”>>]  
 
6. Estan assabentats del fet que Jaume Massanet, responsable de Ràdio Artà, es jubila?  

 
Resposta: Sí. 

 
- En cas afirmatiu, quines mesures han pres o pensen prendre per a la seva substitució?  

 
Resposta: Estudiar les possibilitats de gestió i contractació. 

 
- Quantes persones o entitats s’han interessat per fer-se’n càrrec? 
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Resposta: Fins a dia d’avui, a mi s’han adreçat quatre persones. 

 
- S’ha fet concurs? 
 
Resposta: Encara no. 

 
- Té intenció aquest equip municipal de continuar amb la programació de Ràdio Artà Municipal? 

 
Resposta: Sí. 

 
- Quin ha estat el motiu pel qual no s’ha xerrat d’aquest tema, ja que nosaltres el Partit Popular d’Artà i 
la Colònia consideram que la continuïtat de Ràdio Artà Municipal és molt important? 

 
Resposta: És un tema que està obert, en xerrarem tot el que faci falta. 

 
7. Pensen prendre mesures respecte del “botelló” o botellot durant les festes patronals?  

 
Resposta: Es prohibirà, com cada any, l’aparcament als carrers dels voltants de la plaça del 
Conqueridor. Estam mirant de poder disposar del solar de na Pati per poder-hi habilitar un aparcament. 
 
- En cas afirmatiu, quines? 

 
8. Pensen prendre mesures respecte a miccions i defecacions que, presumptament, fan a la via pública 
els residents i visitants que acudeixen a les festes patronals?  
 
Resposta: Augmentam el número de banys contractats per a aquests dies. A més, durant les verbenes, 
els banys de la plaça s’aniran netejant periòdicament. 
 
- En cas afirmatiu, quines? 

 
9. Ens poden dir si l’Ajuntament té contractada una assegurança per a les festes? 

 
Resposta: Sí, per a la suspensió d’espectacles contractats. S’han assegurat per un valor de 39.000 euros 
les tres verbenes, el concert de Sant Salvador, el muntatge infantil de Na Caragol i els focs artificials. 
 
- Aquesta es fa extensiva als actes o esdeveniments que realitzen o promouen empreses, particulars o 
agrupacions? 

 
Resposta: No. 

 
- Si no és així, ha demanat l’Ajuntament als esmentats anteriorment aquest requisit? 

 
Resposta: No. 

 
10. Quantes barreres arquitectòniques s’han eliminat des del darrer plenari?  

 
Resposta: Cap. 

 
11. Quants de miralls de carrer s’han fet nets des de la darrera vegada que nosaltres ho demanàrem?  
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Resposta: Cap. 
 
12. Nosaltres creim que és molt necessari col·locar un mirall al creuer del carrer del Figueral amb el 
carrer de les Roques, ja que els vehicles han de traspassar la línia pintada per poder veure els vehicles 
que vénen en sentit contrari. 

 
Resposta: Ho revisarem. 

 
13. Per a quant el punt verd de la Colònia de Sant Pere? En quin estat es troben les converses o 
actuacions respecte d’aquest punt? 

 
Resposta: No puc dir una data, complirem amb allò pactat a la Junta de Portaveus. 

 
- Ja s’ha enviat la sol·licitud de canvi de normes subsidiàries al Consell de Mallorca?  

 
Resposta: Encara no. 

 
14. Quines han estat les darreres actuacions de la desbrossadora? 

 
Resposta: Cap. 

 
- En cas negatiu, per quin motiu? 

 
Resposta: Estam negociant llogar un tractor desbrossadora amb alguna casa comercial. 

 
- Hi ha rumors que aquesta feina la farà una empresa privada? Són certs? 

 
Resposta: Sí. 

 
- Com quedarà el treballador? 

 
Resposta: Des del gener, que no hi ha cap treballador adscrit a aquest servei. 

 
15. Ens poden dir quin és el deute real de l’Ajuntament? 
 
Resposta:  Entitats financeres: 6.333.380,70 € 

Proveïdors:                500.779,25 €  
Bancs:                     2.839.934,35 € 

 
16. Ens poden dir quina quantitat es deu a l’Ajuntament? 

 
- Quina quantitat per altres administracions? 

 
Resposta: 155.200,77 €. 

 
- Quina quantitat per particulars? 

 
Resposta:  2013: 945.661,92 € (IU 271.000 €) 

2014: 508.038,96 € 
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17. Quan es reunirà la Comissió per fer el seguiment de responsabilitats respecte del Poliesportiu de la 
Colònia de Sant Pere? 

 
Resposta: No tenim data. 
 
Seguidament, el portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, després de desitjar bones festes als membres del 
consistori, formula els precs orals següents: 
 
- Demana celeritat en la redacció de les actes dels plens i de les comissions informatives. 
- Demana vigilància dels bars que serveixen begudes per les festes patronals i tanquen els banys. 
- Demana informació sobre el conveni per fer camins nets signat originàriament entre el Consell de 
Mallorca i diversos municipis de la comarca. 
 
El regidor de Medi Ambient, Sr. Alzamora, comenta que el tractor està espenyat i la seva avaria és molt 
cara. Diu que l’Ajuntament ha contractat una empresa per fer nets els camins. Informa que no és que no 
es pugui restablir el conveni, però que ha de ser amb un tractor nou. 
 
Finalment, el portaveu d’I. Verds demana que la moció relativa a la condemna dels atacs militars i la 
vulneració dels drets humans a la Franja de Gaza es publiqui a la pàgina web municipal. 
 
El batle diu que ho farà. 
  
 
Acords 
 
1. Una vegada fetes les correccions a les actes de 26 de novembre de 2013 i 18 de juny de 2014, 
acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i dotze els assistents, 
aprovar les actes de les sessions dels dies 26 de novembre de 2013 i 18 de juny de 2014. 
 

2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Aprovar l’expedient de contractació mitjançant procediment obert, oferta econòmicament més 
avantatjosa, amb diversos criteris d’adjudicació per a l’obra “Dotació de serveis de la urbanització 
s’Estanyol”, convocant-ne la licitació. 
L’objecte del projecte és la dotació de serveis a la urbanització s’Estanyol, consistent en la instal·lació 
de la xarxa de clavegueram, la d’aigua potable, l’enllumenat públic, l’adequació de les zones verdes i 
l’execució d’algunes voravies. 
2.2. Autoritzar, en la quantia de 100.000 euros, la despesa que, per a aquest exercici, representa la 
contractació esmentada, ja que es tracta d’una despesa pluriennal, amb càrrec a l’aplicació 
pressupostària 01 1511 60900 01 del pressupost de despeses de 2014. 
Es tramita com a despesa pluriennal autoritzada en la base 25 del pressupost per a l’exercici de 2014 
distribuït entre els exercicis de 2014 i 2015, segons el detall següent: 
Exercici  Import 
2014      100.000, 00 € (IVA inclòs) 
2015   826.807,79 € (IVA inclòs) 
2.3. Aprovar el Plec de clàusules administratives particulars que ha de regir el contracte d’obres 
“Dotació de serveis de la urbanització s’Estanyol” per procediment obert, oferta més avantatjosa, 
diversos criteris d’adjudicació. 
2.4. Publicar en el Butlletí Oficial de les Illes Balears i en el Perfil del Contractant l’anunci de licitació, 
perquè durant el termini de vint-i-sis dies puguin presentar les proposicions que estimin pertinents. 
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2.5. Publicar la composició de la Mesa de contractació en el Perfil del Contractant amb una antelació 
mínima de set dies pel que fa a la reunió que s’ hagi de dur a terme per a la qualificació de la 
documentació esmentada en l’article 146.1 del text refós de la Llei de contractes del sector públic, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre. 
 

3. Acordar, per 9 vots a favor, la qual cosa representa el vot  de la majoria absoluta legal requerida per a 
aquest tipus d’acord segons l’article 6 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, de jutges de pau: 
3.1. Proposar el nomenament de Pau Jordi Cabrer Gómez, titular del DNI núm. 41516089P, per al 
càrrec de jutge de pau suplent. 
3.2. Trametre aquest acord a l’Audiència Territorial de Balears. 
 

4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Ratificar l’acord adoptat per la Junta de Govern Local a la sessió de 17 de juliol de 2014, referent a 
la designació de les festes locals per a l’any 2015. 
4.2. Trametre aquest acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral de la Conselleria 
d’Economia i Competitivitat del Govern de la comunitat autònoma de les Illes Balears. 
 
5. Acordar, per unanimitat: 
5.1. Aprovar la modificació dels mitjans materials i de l’organització del servei de recollida de residus 
presentada per la UTE Urban Serveis. 
5.2. Trametre aquest acord a la UTE Urban Serveis. 
 
6. Acordar, per unanimitat, comprometre’s a realitzar les gestions necessàries per contractar 
progressivament, en els edificis o instal·lacions municipals, el subministrament d’electricitat 100 % 
renovable. Aquestes gestions són: 
a) L’Ajuntament elaborarà un informe/llistat en el qual es reculli l’estat actual dels contractes de 
subministrament d’electricitat de cada edifici o instal·lació municipal amb comptador propi (CUPS), a fi 
d’identificar quins edificis poden ser susceptibles de ser contractats en una primera fase per una 
companyia que ofereixi electricitat 100 % renovable en les condicions demandades. L’informe haurà de 
detallar l’ús de l’edifici, el tipus de contracte, la potencia contractada, el consum anual actual, el número 
de CUPS i la companyia contractada. L’informe també recollirà tota la informació necessària sobre 
empreses comercialitzadores d’electricitat que garanteixen que el seu subministrament només procedeix 
de fonts 100 % renovables, que els tipus de tarifes incentiven l’estalvi energètic i econòmic, i que són 
socialment i ambientalment responsables. 
b) L’Ajuntament valorarà l’informe anterior i, en funció de les capacitats i ofertes empresarials i les 
possibilitats de l’Ajuntament, contractarà els serveis d’aquestes empreses per a les dependències 
municipals seleccionades. En el cas que aquesta contractació suposi una licitació pública, s’inclourà en 
el plec de condicions el compromís ambiental, social i el fet que l’energia sigui certificada com a 
procedent de fonts d’energia renovables al 100 %. 
c) L’Ajuntament farà publicitat d’aquest acord i de la voluntat de canvi i el seu desenvolupament, per 
donar-ho a conèixer a tota la ciutadania i altres administracions i contribuir a la promoció del consum 
d’electricitat d’origen renovable. 
d) L’Ajuntament estendrà progressivament l’experiència a la resta d’edificis i instal·lacions municipals 
fins a assolir el màxim possible en funció de les seves possibilitats, d’acord amb els compromisos 
assolits en el passat i amb un horitzó temporal definit. 
e) L’Ajuntament vetlarà per un consum eficient de l’energia i per la reducció de les emissions d’efecte 
hivernacle en la resta d’edificis i instal·lacions municipals. 
 
7. Acordar, per unanimitat: 
7.1. Aprovar el Compte general de l’exercici 2013. 



 30

7.2. Rendir el Compte general així aprovat i tota la documentació que la integra a la fiscalització del 
Tribunal de Comptes, tal com estableix l’article 212.5 del text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
 
8. Acordar, per unanimitat: 
8.1. Aprovar la nova redacció dels apartats e i f de l’article 4 de l’Ordenança núm. 1, reguladora de 
l’impost sobre béns immobles, que ha de ser el següent: 
- “e) Els immobles urbans, la quota líquida dels quals sigui inferior a 3 euros.” 
- “f) Els immobles rústics, en els cas que, per a cada subjecte passiu, la quota líquida corresponent a la 
totalitat de béns rústics posseïts en el municipi sigui inferior a 9 euros.” 
8.2. Aprovar, provisionalment, per a l’exercici de 2014, la correcció de l’Ordenança núm. 1, reguladora 
de l’impost sobre béns immobles, d’acord amb la proposta abans esmentada. 
8.3. Exposar al públic, en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament, l’acord provisional anterior i el text 
complet de l’Ordenança modificada durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. Durant el 
període d’exposició pública de l’Ordenança, les persones que tenguin un interès directe en els termes 
previstos a l’article 18 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de 
la Llei reguladora de les hisendes locals, podran examinar l’expedient i presentar les reclamacions que 
estimin oportunes. Si transcorre el període d’exposició pública sense que s’hagin presentat 
reclamacions, els acords adoptats restaran aprovats definitivament. 
8.4. Un cop transcorregut el període d’exposició pública, publicar en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears els text de l’ordenança modificada. 
 
9. Acordar, per 8 vots a favor (PÌ, PSOE i PP) i 4 vots en contra (UIA i I. Verds): 
9.1. Manifestar la seva oposició al fet que l’Ajuntament d’Artà hagi d’assumir indemnitzacions de cap 
classe en el cas que es reconeguin drets urbanístics indemnitzables com a conseqüència d’una eventual 
ampliació de la servitud de protecció a l’àmbit de la illeta del Molí d’en Regalat en relació a la 
delimitació aprovada amb l’Ordre ministerial de 23 de maig de 1995. 
9.2. Sol·licitar a la Direcció General de Sostenibilitat de la Costa i del Mar del Ministeri d’Agricultura 
Alimentació i Medi Ambient que atengui a les especials circumstàncies que concorren en aquest cas als 
efectes que la servitud de protecció que definitivament es fixi no pugui afectar, o afecti tan poc com es 
pugui, els drets urbanístics urbanitzables que puguin haver-se consolidat a la illeta del Molí d’en 
Regalat. 
9.3. Proposar que la servitud de protecció coincideixi amb el límit interior de la zona de protecció per al 
limònium que quedà reflectida als plànols de les Normes subsidiàries de planejament d’Artà. 
9.4. Donar trasllat d’aquest acord a la Demarcació de Costes a les Illes Balears, al Consell de Mallorca i 
als propietaris de la illeta cadastral 36869, tot adjuntant l’informe jurídic emès en data 10 de juny de 
2014. 
 
10. Acordar, per unanimitat:  
10.1. Nomenar Antònia Llull Ferrer com a representant del PP al Consell Editorial. 
10.2. Trametre aquest acord a la persona interessada i al Consell Editorial. 
 
11. Acordar, per 9 vots a favor (PI, UIA, PSOE i I. Verds) i 3 abstencions (PP): 
11.1. L’Ajuntament d’Artà exigeix que el Govern israelià cessi immediatament els atacs militars i les 
accions repressives sobre la població palestina i deixi de vulnerar sistemàticament els drets humans i el 
dret internacional humanitari, i que dugui a terme l’aixecament immediat del bloqueig a la Franja de 
Gaza. 
11.2. L’Ajuntament d’Artà també exigeix que Hamas cessi immediatament el llançament de coets sobre 
territori israelià. 
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11.3. L’Ajuntament d’Artà demana que el Govern israelià deixi d’aplicar les seves polítiques 
d’ocupació, colonització i apartheid en contra de la legalitat internacional. 
11.4. L’Ajuntament d’Artà insta la comunitat internacional i el Consell de Seguretat de Nacions Unides 
a trobar, sense més dilació, una resposta i una solució adequades a la crisi actual; a alentir els actors 
regionals fonamentals, en particular a Egipte i Jordània, a continuar els seus esforços per calmar la 
situació, especialment, el pas fronterer de Rafah, obert per les autoritats egípcies, per facilitar l’accés de 
l’ajuda humanitària a Gaza i permetre el trànsit de civils palestins. 
11.5. L’Ajuntament d’Artà demana que es realitzi una investigació justa, transparent i independent 
sobre els assassinats de la població civil, tan palestina com israeliana, així com dels crims de guerra que 
s’hagin comés. 
11.6. L’Ajuntament d’Artà reclama al Govern espanyol que aturi el comerç d’armes amb l’Estat 
d’Israel. 
11.7. L’Ajuntament d’Artà demana a la ciutadania de Mallorca que no compri productes israelians. 
11.8. L’Ajuntament d’Artà demana al Govern espanyol la suspensió de relacions diplomàtiques amb 
Israel, mentre es mantenguin els actuals bombardejos a Gaza. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 
        El batle 
 


